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Referat for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 31-10-2011 kl. 9:15-12:30 

Frederikssund rådhus lokale F2-AF105

Deltager: Lise Lotte Due, Hanne Vedersø, Christian Heiberg, Erik Nielsen, Gunner Madsen, Ruth Rasmussen,
Rigmor Nielsen, Ole Klenke.

Afbud: Ole Tinghøj.

Referent: Betina Kjellerup.

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
v/Afdelingsleder for plejeboliger Hanne Larsen kl. 9 :15- 10:00.

Med budgetvedtagelsen for 2012 har byrådet i Frederikssund Kommune besluttet, at ” Den store 
rokade” skal gennemføres. Oplæg til gennemførelsen af ”Den store rokade” er sendt i høring i MED 
strukturen.

”Den store rokade” indeholder følgende elementer:
1. Pedershave åbner 36 boliger, og får dermed behov for nye medarbejdere
2. Beboerne på Østergården og Pavillonen på Tolleruphøj flyttes
3. Østergården og Pavillonen på Tolleruphøj får nyt indhold, "Haven” på Østergården fortsætter.
4. Der åbnes 14 rehabiliteringspladser på Tolleruphøj
5. De Tre Eges midlertidige boliger flyttes til Tolleruphøj
6. Der etableres ventepladser på De Tre Ege
7. Ny organisering af "Haven” på Østergården
8. Visitationen flyttes til Østergården
9. De nuværende lokale grupper for dagaktivitet og vedligeholdende træning samles på 

Østergården
10. Hjemmeplejedistrikterne på Solgården, Tolleruphøj og Østergården samles på Østergården
11. Forebyggelseskonsulenternes arbejdspladser flyttes fra Tolleruphøj til Østergården

De tidligere midlertidige boliger opgraderes til rehabiliteringspladser. Det betyder, at der fremadrettet 
vil være langt større fokus på træning af borgeren. Det forventes, at der ansættes terapeuter. 
Indholdet på de nye pladser er det samme som i dag, aflastning, vurderingsophold m.m.
Derudover oprettes et akutteam, og akutpladser.

Visitationen til Østergården er stoppet. Den voksende venteliste til Pedershave medfører, at der 
allerede pr. 1. januar 2012 åbnes 6 pladser, som tildeles borgere på ventelisten.

Samtlige berørte beboere får tilbudt en personlig samtale med lederen på stedet, hvor der vil være 
mulighed for at drøfte økonomi, stille spørgsmål og fremsættes ønske om valg af plejebolig. Såfremt 
der ønskes plejebolig på et andet center, imødekommes dette så vidt muligt.

Der arrangeres "åbent hus” på Pedershave, så nye beboere og pårørende kan se og høre om 
stedet. Der tilbydes kørsel frem og tilbage.



Æ ld re råd e t Frederikssund
Beregninger viser, at der ikke er nævneværdige stigninger i huslejen, idet øget huslejeudgift 
kompenseres af øget boligstøtte. De berørte beboere kommer hverken til at betale indskud eller 
dobbelt husleje.

Kravet om en besparelse på ca. 3 mio. kr. på budgettet svare til ca. 8 fuldtidsstillinger. Det forventes 
at besparelsen kan gennemføres uden afskedigelser af personale ved at udvise tilbageholdenhed 
med nyansættelser, større fleksibilitet og ændring af arbejdsopgaver.

Flytningen af beboerne, som er planlagt til omkring 1. marts, sker sideløbende med 
medarbejderprocessen.

På Østergården samles dagaktivitet og vedligeholdende træning i den vestlige fløj, mens 
Hjemmeplejens tre østlige distrikter og Sygeplejegruppen Øst får til huse i den del af Østergården, 
som i dag rummer plejeboligerne. Forebyggelseskonsulenterne, demenskonsulenterne og 
visitationen får lokaler på 1. sal.
Der er bevilliget ca. 4 mio.kr til ombygning af Østergården og ifølge tidsplanen forventes flytningen 
at finde sted i juni måned 2012.

Der blev omdelt plan for flytning af beboerne på Østergården og Pavillonen på Tolleruphøj samt 
tidsplan for ”Den store rokade”.

Der arbejdes på at klarlægge retningslinjer for de frivillige. Materialet vil komme til høring i 
Ældrerådet. Der blev omdelt ”Ofte stillede spørgsmål” om forsikring og jura.

Pkt. 2. Godkendelse af dagsorden og referat fra 03-10-2011.
Ændring af dagsorden pkt. 1: Hanne Larsen deltager i stedet for Marianne Petersen.
Erik har ikke modtaget sidste referat og dagsorden til dagens møde. Betina følger op på dette.

Bemærkning til pkt. 6 i referatet: Næste møde i Nordgruppen er den 16-11-2011 fra kl. 9:30 -  12:00. 
Afbud fra Hanne.

Pkt. 3. Orientering fra formand.
v/ Lise Lotte Due.

Fællesmøde mellem KU og Ældrerådet er fastsat til den 9-11-2011 fra kl. 13:00-15:00 på 
Elværket. Lise Lotte deltager, mens Erik afventer dagsorden, inden han tager beslutning om sin 
deltagelse.

Der er modtaget reklamefolder fra Frydenlund om nyudgivet bog "Generationsmøder”. Lise Lotte 
viderebringer denne til Ældresagen.

Pkt. 4. Økonomi.
v/ Rigmor Nielsen.

Indestående pr. dags dato kr. 48.108,00.
Rigmor bestiller blomst til Inge, tidligere medlem af Ældrerådet.

Pkt. 5. Høringssvar vedr. handleplan for ældre.
Lise Lotte udarbejder høringssvar, som medsendes referatet.

Pkt. 6. Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidst.
Ingen af Ældrerådets medlemmer har deltaget i møder siden sidst.

Erik oplyser, at Ungdomsskolens inspektør, formanden for SÆS og borgmesteren har været på 
besøg på Nyvej i Skibby. Erik undrer sig over at husets brugere ikke var orienteret om besøget og 
årsagen hertil, og at ingen af de tilstedeværende blev kontaktet af de besøgende.

Pkt. 7. Mødekalender for 2012.
Betina udarbejder mødekalender for 2012, som medsendes referatet.

Pkt. 8. Busdrift.
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I Ældrerådet er der usikkerhed om, hvem der bedst kan varetage eventuelle problemstillinger med 
busdriften. Lise Lotte skriver til byrådet, eventuelt med kopi til Niels Pedersen formand for 
Landsbysammenslutningen.

Pkt. 9. Danske Ældreråd.
Bekræftelse på deltagelse til Danske Ældreråds konference ”En Sundhedsindsats mellem to stole” 
er modtaget og program for dagen blev omdelt.

Erik opfordrer til at rejse spørgsmål omkring brugen af statspuljemidlerne på næste møde i 
Nordgruppen. Mødet afholdes den 16-11-2011, Lise Lotte og Christian deltager.

Ligeledes rejste Erik spørgsmål om, hvorfor pressen altid retter henvendelse til formand for Ældre 
Sagen Bjarne Hastrup frem for at rette henvendelse til formanden for Danske Ældreråd Kirsten Fled. 
Ifølge Hanne har denne problemstilling været rejst før.

Pkt. 10. Offentligt møde den 17. november 2011.
Forslag til Program for dagen og referat fra sidste møde i arbejdsgruppen er sendt til samtlige 
medlemmer af Ældrerådet.
Oplæg til annonce og program blev godkendt. Gunner sørger for at der annonceres i Lokal avisen, 
Frederiksborg Amts Avis og Hornsherred Lokalavis.
Hanne har revideret og trykt 50 stk. nye folder "vedtægter for Ældrerådet” som kan omdeles på 
dagen.
Hanne trykker endvidere 100 stk. programmer, som Rigmor medbringer på dagen.
Referatet indeholder arbejdsbeskrivelser for dagen.

Pkt. 11. Orientering fra fagudvalg.

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget
Orientering fra Hanne.

Sag nr. 97 Budgetopfølgning pr. 30. juni 2011.
Budgetopfølgningen pr. 30. september 2011 har resulteret i tillægsbevilling for i alt 

1.346 mio. kr., som overføres fra øvrige udvalg.

Sag nr. 98 Godkendelse af takster -  Budget 2012.
Transport i forbindelse med vedligeholdende træning efter serviceloven.
Pris stigning fra 12 kr. pr. vej til 50 kr. pr. vej.
Lise Lotte skriver til formanden for SÆS Tina Tving Stauning.

Sag nr. 99 Sundhedsbussen fremtid.
Positiv evaluering.

Køretøjet Sundhedsbussen købes efter leasingaftales udløb, og udgiften finansieres 
fra kontoen til Sundhedsfremme og Forebyggelse.

Sag nr. 100 Retningslinjer for individuel handicapkørsel.
Der er modtaget høringssvar fra Ældrerådet, som tilsluttede sig det svar, som 
Handicaprådet gav. Det blev dog nævnt, at det er uklart, hvilke muligheder "borgere 
uden for målgruppen" har for at blive transporteret, hvis ikke de selv eller via ledsager 
kan benytte offentlig kollektiv trafik?

Sag nr. 101 Kvalitetsstandard nødkald.
Kvalitetsstandarden kommer til høring i Ældrerådet.

Sag nr. 102 Udmøntning af budget 2012.
Det foreslås, at cafeens åbningstid på Lundebjerggård forbliver uændret.

Det anbefales, at der fortsat er åbent i cafeen på Østergården, idet der efter den store 
rokade vil være ca. 200 borgere, som kommer på Østergården hver uge til 
dagaktivitet og vedligeholdende træning.

Endvidere foreslås, at Tolleruphøj holder åbent, idet der i forvejen er personale i 
modtagekøkkenet. Desuden er der en del frivillige brugere.
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Det foreslås, at cafeen på Nordhøj lukkes, idet den kun er få daglige brugere. 

Sag nr. 105 Meddelelser.
Der planlægges besøgsrunde i den østlige del af kommunen.

Opdateret Års hjul.

Opvækst-og Uddannelsesudvalget
Intet.

Kultur-, Fritid-og Idrætsudvalget
Orientering fra Erik.

Teknik-, Miljø, og Erhvervsudvalget
Orientering fra Erik.

Sag nr. 92 Budgetopfølgning pr. 30. september 2011.
Det forventes, at den sene opstart af anlægsprojektet vedr. De Tre Ege også 
afstedkommer, at de varslede huslejeforhøjelser udsættes.

Plan-og Udviklingsudvalget 
Intet.

Pkt. 12. Næste møde og sted.
Mandag den 28. november 2011 kl. 9:15 i mødelokalet F2-AF105 på Rådhuset.
Efterfølgende julefrokost på Produktionsskolen i Skibby, der er reserveret bord til kl. 13:00.
Afbud fra Erik.

Pkt. 13. Eventuelt.
Ole Klenke har undersøgt mulighederne for konvertering af realkreditlån i støttet byggeri; 
bekendtgørelse herom sendes ud med referatet.
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